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Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 94 .§-ának (1) bekezdése alapján írásbeli kérdést intézek dr . Baráth Etele miniszter
úrhoz :

Milyen előkészületi állapotban vannak II . NFT Kohéziós Projektjei ?

Tisztelt Miniszter Úr !

Örömmel tölt el bennünket a tudat, hogy 2oo7-13 között a 11 . NFT időszakában a források
többszöröse állhat rendelkezésre fejlesztési céljaink megvalósítására . Ez még akkor is így lesz, ha
az Európai Unió nem teszi igazságosabbá a források elosztását, és nem lesz hajlandó a jelenlegi
GDP arányos felső korlátot az egy főre jutó felső forráskorlátra átváltoztatni vagy, ha a 2oo7 utáni
időszakban is csak a tagországok GNI-ának 1%-a áll a közös költségvetés rendelkezésére, a
kívánatos 1,25 % helyett . A legkedvezőtlenebb pénzügyi helyzetben is a 7 éves tervezési időszak
alatt euró milliárdok állnak majd rendelkezésünkre . Mind az előcsatlakozási időszak, mind az I .
NFT eddigi tapasztalatai azt mutatják, hogy a sikeres forrásfelhasználást szinte determinálja az azt
megelőző sikeres projektfelkészítés . Különösen így van ez a kohéziós források tekintetében .
Ezekről vélhetően a 11 . NFT keretében is egyedi döntések születnek bizottsági szinten. A 11. NFT
kohéziós politikája tehát akkor telik meg igazi tartalommal, ha megtudjuk nevezni az egyedi
projekteket is, mert azok uniós finanszírozásra fel lesznek készítve . Mint mindig, sajnos a
rendelkezésre álló idő rendkívül kevés, hogy 2oo6 közepére az aktuális kormányzat sikeres NFT
11-öt mutathasson be a Bizottságnak (alig másfél év) .

ÍRÁSBELI KÉRDÉS



Fentiek alapján kérdezem a következőket

1)

	

Van-e a Kormányzatnak néven nevezhető Kohéziós Projekt listája? Ha van, az hány
tételből áll, és milyen összegben jelenthet megvalósítandó fejlesztési célokat ?

2)

	

Milyen állapotban vannak a projektfelkészítések ?

a)

	

Megtörténtek-e a nyomvonal kijelölések az építendő autópályákon és gyorsforgalmi
utakon ?

b)

	

Meg vannak-e a „Megállapodások" a szelektív hulladékkezelés projektjei
helyszínével kapcsolatban (ingatlanvásárlások, kisajátítások stb .) ?

C)

	

Kijelölésre kerültek-e a potenciális szennyvíz és felszín alatti vízminőség javítására
szolgáló projektek ?

d) Részét képezi-e a sármelléki és a debreceni regionális jellegű repülőtér fejlesztés -
beleértve a kapcsolódó infrastruktúra fejlesztéseket, közúti és vasúti kapcsolatok-,
a 11 . NFT-nek, pótlandó azt a körülményt, hogy ok-megjelölés nélkül ezeket a
projekteket a Kormány az 1 . NFT-ből törölte .

3) A tárgy évben, és 2ooó-ban milyen összegben szándékozik a Költségvetés a projekt
előkészítésekre fordítani? A felhasznált pénzt, a tervezett 2oo7-13, közötti Kohéziós
Projektek-volumen hány százaléka lesz ?

4)

	

Kérem nevesítse Zala megye számításba vett Kohéziós Projektjeit (vasút, közút, szennyvíz
és vízminőség kezelés, reptérfejlesztés, engergetikai rendszer fejlesztés stb .) .

5)

	

A Kohéziós projektek meghatározásánál figyelembe veszi-e a Kormány a megyék által
készített megyei fejlesztési és területrendezési terveket ?

Várom megtisztelő válaszát .

Budapest, 2oo5. március ol .

Üdvözlettel :

Dr. Boros Imre
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